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Verslag  
 
Titel verslag: Verslag Adviesraad Dierenwelzijn Antwerpen (ADA) 

Datum, uur en plaats vergadering: 01/06/2022 | 19:30 | Hofstraat 17  

Datum, uur en plaats volgende 
vergadering:  06/10/2022 | 19:30 | Hofstraat 17 

Verslagen vorige vergaderingen: 03/05/2020  Goedgekeurd / Niet Goedgekeurd 



De voorzitter opent de vergadering om 19u30.  

1. Overlijden Christiane Cormo  
Christiane Cormo, ondervoorzitter van ERC Paarden, die zich jarenlang inzette voor de 
adviesraad dierenwelzijn in Antwerpen is in 2021 overleden.  
De leden betuigen hun medeleven met de nabestaanden en houden een moment stilte. 
 

2. Goedkeuring dagorde  
De leden keuren de dagorde goed.  
De verontschuldigden worden overlopen.  
 

3. Goedkeuring verslag van de vorige vergadering (5/03/2020)  
De leden keuren het verslag van de vorige vergadering goed.  
 

4. Aanvaarden van nieuw lid Linda Lemmens  
De leden keuren de kandidatuur van Linda goed.  
 

5. Voorstelling van nieuwe schepen voor dierenwelzijn Els Van Doesburg      
De schepen stelt zichzelf voor en geeft aan dat Dierenwelzijn een kleinere bevoegdheid is, maar 
daarom zeker niet minder haar interesse en aandacht heeft.  
Het eerste dossier waarmee ze in aanraking kwam was Kaparot. Dat was volledig nieuw en  
ze was dan ook blij dat ze kon terugvallen op het advies van de adviesraad om hiermee aan de 
slag te gaan. Dit toont zeker aan dat de adviesraad erg zinvol is en een meerwaarde kan 
betekenen door beleidsadviezen op te stellen met een team van experten.  
 
Vorige week werd er op de gemeenteraad budget goedgekeurd voor een proefproject met de 
duivenpil in 2024-2025 (totaal van zo’n 120.000 euro). De bedoeling is dat het eerste jaar de 
populatie met 20% daalt en het tweede jaar met 80%.  
 
Henri vraagt wat er dan gebeurt met duiven van de duivenbond.  
De duiven zijn niet blijvend steriel. Duivenhouders van wedstrijdduiven zijn vergunningsplichtig, 
dus de stad kan perfect weten waar die wonen zodat de verdelers van de duivenpil niet in die 
buurt geplaatst worden.  
 
Henri kaart ook een probleem met geringde duiven aan: deze duiven worden niet opgehaald 
door de eigenaars, waar die wel toe verplicht zijn.  
De raad beslist om een werkgroep samen te stellen om het probleem te bespreken en eventueel 
een advies te schrijven over wat er moet gebeuren met geringde duiven.  
Er zou ook iemand van de duivenbond uitgenodigd kunnen worden.  
Henri, Tony, Linda en Isabelle stellen zich kandidaat voor de werkgroep. Andere leden die nog 
willen aansluiten bij de werkgroep, kunnen een mail sturen naar Tony.  
 
 
 
 



6. Stavaza kinderboerderij en ons advies terzake      
De concessie werd gegund aan vzw De Koempanie.  
Zij werken samen met ’t Pakt voor het aspect Stadslandbouw en zelfpluk op de verontreinigde 
site.  
 
Zij hechten veel belang aan een educatief programma gericht op natuurbehoud, interactie 
tussen mens en dier, de voedselketen,…  
 
Voor de sociale invulling werken zij samen met De Wingerbloei, een begeleidingscentrum voor 
jongeren en gezinnen met kinderen van 3 tot 18 jaar. Ook Formaat wordt ingeschakeld met 
betrekking tot open jeugdwerk.  
 
Voor de dieren nemen zij een gediplomeerd dierenverzorger en hoefsmid in dienst. Zij 
bezorgden ook een indicatieve lijst met dieren en willen het leider-volgersysteem 
implementeren.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Het oordeel van de jury met betrekking tot dierenwelzijn:  
“De keuze voor de dieren werd zeer bewust gemaakt en er werd rekening gehouden met heel 
wat factoren: dieren die niet te veel woelen (bodemproblematiek), dieren met een grote 
aaibaarheidsfactor, sociale dieren, milieuvergunning, dieren die ingezet kunnen worden in het 
rotatiesysteem en die dus naar voeding toe compatibel zijn.  
Uit de mondelinge toelichting blijkt dat er ook al is nagedacht over verrijkingen voor de dieren 
en hoe die mee kunnen verhuizen in het rotatiesysteem voor de dieren, over 
quarantainemogelijkheden en over oplossingen voor acute problemen zoals bijvoorbeeld bij de 
ophokplicht voor pluimvee.  
De beoordelingscommissie vindt dat het dierenbestand bij voorkeur uit inheemse dieren moet 
bestaan. Het voorstel om ook alpaca’s en emoes te houden wordt dus minder positief 
gewaardeerd.” 
 
Ann verwijst naar de regelgeving m.b.t. de erkenning van dierentuinen. Zij denkt dat emoes en 
misschien alpaca’s niet gehouden mogen worden.  
Ann zal de regelgeving opzoeken en bezorgen aan de dienst dierenwelzijn.  
 

7. Stavaza Dierenzorg voor Minderbedeelden  

De stad is al enkele jaren in onderhandeling met Stichting Prins Laurent. Er werden ook al 
verschillende voorstellen gedaan:  

- Voorstel samenwerking UA  
- Locatie voorgesteld  
- Subsidie voorgesteld  
- Voorstel CAD: financiële bijdrage  

De Stichting blijft echter vasthouden aan haar voorwaarden: een gratis locatie ter beschikking 
die voldoet aan hun vereisten, met een bijkomende werkingssubsidie. Deze voorwaarden zijn 
niet realiseerbaar door de stad.  

Een andere mogelijke piste is die van AniCura. Zij willen in Antwerpen een netwerk van 
dierenzorg organiseren. Ook de wachtdienst van Antwerpse Dierenartsen bekijkt momenteel of 
een samenwerking mogelijk is. Misschien heeft het netwerk in de toekomst dan ook ruimte voor 
diergeneeskundige zorg voor huisdieren van minderbedeelden. Dit idee staat echter nog maar in 
de kinderschoenen.  

Nico verwijst ook naar het initiatief van Linda Cloots voor daklozen met honden en de 
samenwerking met Kamiano. Ook daar liggen misschien mogelijkheden.  

De leden beslissen om de werkgroep opnieuw op te starten om alternatieven te onderzoeken. 
Tony zoekt een datum en stuurt die rond naar de leden. Wie interesse heeft om aan te sluiten 
bij de werkgroep, kan een mailtje sturen naar Tony.  

 

 



8. Beestig  
Wordt (samen) georganiseerd met vzw Dier in de Kou en zal doorgaan op zondag 4 september 
2022 in de Parkloods in Park Spoor Noord.  
Iedereen is uitgenodigd en ideeën voor workshops/ demo’s,… zijn zeker welkom.  
 
De tentoonstelling van de Vlaamse Overheid ‘De geknipte kat’ zal in aanloop van 4 september in 
de Stadsfeestzaal staan.  
 
De leden vinden het jammer dat het evenement niet meer gelinkt is aan Werelddierendag op 4 
oktober. Ze vragen of de stad toch nog iets kan organiseren op of rond die datum. De stad geeft 
aan dat de voorbije edities steeds gepaard gingen met slecht weer, bovendien organiseren alle 
dierenorganisaties zelf iets op/rond werelddierendag, waar de stad niet mee wil concurreren.  
De leden zullen het evenement en de gekozen datum evalueren op de volgende vergadering.  
 

9. Subsidies chippen en onvruchtbaar maken huiskatten  
Eind dit jaar stopt het project. De subsidie werd vóór de wetgeving in het leven geroepen als 
aanmoedigingspremie en werd sinds de wetgeving nog even in stand gehouden als 
overgangsperiode. De stad is van mening dat er voor een verplichte handeling geen 
aanmoedigingspremie meer nodig is.  
 

10. Halsbandparkieten  
In de stad zijn er op verschillende plaatsen klachten en problemen met halsbandparkieten.  
Tony belde met Natuurpunt voor advies:  
De dieren zijn afkomstig van het voormalige Meli-park in Brussel, waar jaren geleden enkele 
koppels ontsnapten of werden vrijgelaten. De vogels hebben zich voortgeplant en verspreid en 
vormen nu op vele plaatsen een probleem.   
Zo werd er ook in de Tentoonstellingswijk in Antwerpen een kolonie van meer dan 1000 vogels 
geteld. De mogelijkheid bestaat dat de vogels zullen afzakken naar de Limburgse fruittelers.  
Er is geen goed bestrijdingsplan voorhanden. De dieren zitten altijd erg hoog, wat het ook 
moeilijk maakt.  
 
- Tony zal navragen of ze op de lijst van invasieve soorten staan.  
- De leden vragen of de stad bereid is om een proefproject met een vangkooi met een 

lokvogel te doen, bijvoorbeeld op het dak van de Silvertoptorens. De stad zal dit bekijken.  
- Tony zal aan Natuurpunt en ANB vragen om eens samen te gaan kijken naar broedplaatsen 

en eventuele oplossingen te onderzoeken. Wie interesse heeft om mee te gaan, stuurt een 
mail aan Tony.  
 

11. Stavaza project Fluoh  
Bij afwezigheid van Jessica, wordt het punt verplaatst naar de volgende vergadering.   
 

12. Bezoek aan organisaties  
Tony zal vragen aan Marcel (VOC / Wilde dieren in Nood Brasschaat-Kapellen) of/wanneer de 
leden op bezoek kunnen komen.  
 



13. Organisatie nieuwe verkiezingen  
Alle leden worden uitgenodigd om zich kandidaat te stellen tegen de volgende vergadering voor 
de mandaten van voorzitter, ondervoorzitter en secretaris.  
Het huidige bestuur zal zich opnieuw kandidaat stellen in de huidige formatie.  
 

Datum volgende vergadering:  donderdag 6 oktober om 19u30 (zelfde zaal indien mogelijk)  
 
De voorzitter sluit de vergadering om 21u25.  
 
 


